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VA



VA-frågan genom åren - 1

2004 – Länsstyrelsen/Kosternämnden överenskommer: 
Bevarande och utveckling i samspel
2009 – FÖP antas av KF: 8 hyreslägenheter per år ska 
byggas, VA räcker, kompletteras med avsaltning där 
NVV står för 50% av kostnaden.                                     
Ingen överföringsledning.
2010 – Vattenskyddsområden införs runt Sydkosters
kommunala vattentäkter. Dessutom införs 
tertiärområden för samtliga fastighetsägare på Koster!
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VA-frågan genom åren - 2

2011 – Masterplan 1 föreslås: Lokalt VA, utbyggd avsaltning, 
utbyggt reningsverk
2013 – Masterplan 2 föreslås: överföringsledning i stället för 
lokala lösningar
2014 – Bygglovsansökan för Filjestad avslås p g a vattenbrist
2016-17 - ”alternativ 3” tas fram: småskaliga lösningar enligt 
FÖP 2009
2018 – LEA konstaterar en mycket negativ samhälls-
utveckling på Koster de senaste 10 åren
2019 – samråd 1
2021 – samråd 4
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Det finns inga belägg för den vattenbrist som 
kommunen anger som argument för avslag i 

byggärenden, inte heller för införandet av 
heltäckande vattenskyddsområden!
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Nuläge VA på Koster
ØÖverföringsledningen – projektet slopas
Ø Revidering av vattenskyddsområden – pågår
Ø Borrförbud på Nordkoster - ska tas bort
Ø Lokala lösningar och gemensamhetsanläggningar –

lokaliseras på platser där det bevisligen finns gott om 
vatten

Ø Kunskapscenter – bör etableras
Ø Reservvattenplatser – utses/bildas
Ø Vatten- och brunnsinformation – utnyttja professor 

Roland Barthel (Göteborgs Universitet) för fortsatt 
arbete med ”Alternativ 3”
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Permanentbostäder



Historik - permanentbostäder
1983 - Kommunen förvärvar mark för 
permanentbyggnation på Filjestad
1990 – Strömstadbyggen bygger på Nordkoster
1999 – Strömstadbyggen bygger vid Torget
2001 – Kifab färdigställer Västrabo
2009 – Kommunen förvärvar mark för 
permanentbyggnation på Vettnet
2014 – Kosterstiftelsen får inte bygga på Filjestad p g a 
vattenbrist
2020 – Strömstadbyggen beslutar att avbryta ”projekt 
Filjestad”
2021 – Kosters Framtid tar fram eget förslag för byggnation 
efter markanvisning
2021 – Tekniska nämnden säljer Filjestadstomten utan 
konkurrensutsättning och utan dialog med Koster
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Nuläge
Ø Höga fastighetspriser, minskande och åldrande 

befolkning
Ø Allt boende som kan bli fritidsboende blir 

fritidsboende!
Ø Inga permanentbostäder byggda på 20 år
Ø Informell bostadskö på ca 50 personer

Kosters Framtids målbild:
Ø Bromsa och vända den negativa samhälls-

utvecklingen, säkra service, skola mm
Ø Skapa helårsboenden för personer/familjer i 

yrkesverksam ålder
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Situationsplan



Vy från SV
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Vy från NO
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Exempel
4 rok 92 kvm
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Exempel
2/3 rok 55 kvm
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Exempel
1 rok + loft

35 kvm
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Situationsplan
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Situationsplan
”Projekt Arcari”

Markyta:
- Hyresrätter ca 200kvm/lgh
- Bostadsrätter ca 400kvm/lgh



”Projekt Arcari”
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Ø 10 hyresrätter 1 – 3 rok, 12 bostadsrätter à 60kvm
ØHyran är begränsad till 1600-1900 kr/kvm och år de 

första tre åren (8.000 – 9.500 kr/månad för 60kvm)
ØModuler tillverkas i Lettland, byggnation i 3 etapper
Ø Tidplan (”utan strul”): inflytt 2023, 2024 och 2025

ØArcaris huvudaffär är bostadsrätterna. 
Ø ”Vi” har blivit erbjudna att ta över ”hyreshus-

marken” för 1 kr!



Fortsatta steg
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ØÖverklagande av TN:s beslut?

Ø Förhandsbesked från Bygg- och Miljönämnden



Diskussion
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Ø Fyller ”projekt Arcari” de behov som finns?
Ø Vad tillför projektet?
Ø Risker/möjligheter? Fritidsby eller lösning på 

bostadsfrågan?
ØAndra aspekter; Nationalpark, miljö……

Gruppvis diskussion under 30 minuter

Ö-rådets slutsats



Övriga frågor
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Ø Folkhögskola på Koster?

ØHögskolan i Väst vill lägga kurser på Koster
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